
Oświadczenie złożone 

przez senatora Rafała Muchackiego 

na 34. posiedzeniu Senatu 

w dniu 6 czerwca 2013 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra finansów Jana Vincenta-

Rostowskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

Zwracam się z zapytaniem dotyczącym wykupu przedwojennych obligacji Skarbu Państwa. Problem ten 

był już wielokrotnie poruszany na łamach prasy, zajmowały się nim także sądy powszechne oraz Trybunał 

Konstytucyjny (orzeczenie z 24 kwietnia 2007 r., SK 49/05). Na szczególną uwagę zasługuje wyrok Trybu-

nału Konstytucyjnego, w którym Trybunał wskazał na potrzebę prawnego uregulowania tej materii oraz pod-

jęcie działań legislacyjnych, gdyż w chwili obecnej kwestia ta pozostaje niejako w prawnej próżni. 

Do chwili obecnej sprawa ta nie została uregulowana. Za niesprawiedliwe należy uznać to, że osoby ma-

jące przedwojenne obligacje są traktowane gorzej niż na przykład spadkobiercy przedwojennych właścicieli 

nieruchomości, względem których podjęto już liczne działania legislacyjne. 

W związku z powyższym proszę o wskazanie, czy Ministerstwo Finansów podjęło działania mające na ce-

lu prawne uregulowanie kwestii wykupu przedwojennych obligacji. Czy ministerstwo zna wymiary ewentu-

alnych roszczeń osób, które posiadają przedwojenne obligacje? 

Rafał Muchacki 

 




